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BŘEŽANSKÝ ADVENT 2022 
Na co se v nejkrásnějším období 
roku můžete těšit u nás v obci? 
Čeká nás celá řada akcí, ze 
kterých si vybere opravdu každý. 
C e l ý p r o g r a m a d v e n t u s 
podrobnostmi k jednotlivým 
akcím hledejte na straně 18.

Z obsahu

NOVINKY ZE ŠKOLKY I ŠKOLY 
Jak naše škola zahájila nový 
školní rok? A co se dělo ve školce? 
Informace z našich vzdělávacích 
institucí najdete na stranách 11 
až 14.

OPRAVENY DALŠÍ ULICE 
V letošním roce byly dokončeny 
opravy tří místních komunikací, 
do konce roku by měla být 
dokončena i ulice Ke Křížku. O 
plánech na opravy v příštím roce 
čtěte na straně 7.
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Vážení Břežaňáci,  

n a c h á z í m e s e v 
d o b ě , k d y z i m a 
p o m a l u z a č n e 
přebírat od podzimu 
o těže a k o l o běh 
ročních období se 
o p ě t u z a v ř e . 
Podobně se před pár 
týdny uzavřelo i 
p ř e d c h á z e j í c í 

čtyřleté volební období zastupitelstva obce a na 
konci září proběhly nové volby. Do zastupitelstva 
obce jsme s mými kolegy kandidovali jako jediné 
sdružení, a po dlouhé době tak v obci byla jen jedna 
kandidátka. Věřím, že je to jasný signál toho, že 
obec se stmeluje dohromady a bude do budoucna 
táhnout za jeden provaz.  

I přesto, že výsledek voleb byl předem zřejmý, byla 
u nás nadprůměrná volební účast a všem voličům 
patří poděkování za to, že Vám není lhostejné, kde 
žijete a přišli jste vyjádřit svůj názor. Děkuji rovněž 
těm z Vás, kteří dali hlas našemu sdružení 
BŘEŽAŇÁCI 2018 - Společně pro Břežany. Nakonec 

ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY OBCE
Vás bylo ještě více, než v roce 2018, doufám proto, 
že to můžeme považovat za znamení, že naši práci 
pro obec děláme dobře a že ji oceňujete.  

V letošních volbách s námi kandidovaly i některé 
nové tváře, věřím proto, že budeme moci nabídnout 
i něco dalšího a něco navíc, na co v minulém období 
už nezbýval čas nebo energie. Chystáme programy 
pro seniory, společné výlety, chceme se zaměřit i na 
kultivaci veřejného prostoru, přidat do něj drobný 
mobiliář, herní prvky a podobně. Uvítáme jakékoliv 
Vaše nápady na co se konkrétně zaměřit a co v naší 
obci ještě zlepšit. Věřím, že po uplynulých čtyřech 
letech už víte, že dveře máte na úřadě vždy 
otevřené. 

V polovině října mě zastupitelstvo obce znovu 
zvolilo starostou, a tak se nejen na úvodní straně 
obecního zpravodaje, ale i při kulturních akcích 
nebo při řešení příjemných i nepříjemných věcí 
budeme společně potkávat i nadále. Těším se na 
spolupráci! 

Přeji všem klidný začátek adventu a vše dobré v 
novém roce, hlavně hodně zdraví. 

Martin Hakauf

Před prázdninami byl schválen závěrečný účet obce 
a je tak možné bilancovat uplynulé 3 roky po 
finanční stránce. Jak je vidět z tabulky, obci se 
dařilo velmi dobře, přes masivní mnohamilionové 
investice máme kladný hospodářský výsledek, a 
navíc jsme i ušetřili další hotovost. V nastaveném 
trendu chceme pokračovat i nadále a ukázat, že i s 

Hospodaření obce v letech 2019-2021
poměrně malým rozpočtem se dá v obci hodně 
udělat. Letos nás čekají investice za téměř 11 
milionů Kč (ulice Za Školou, U Obory, Ke Křížku 
včetně chodníku, a snad možná i hřiště). Budeme 
se dál snažit získat dotační zdroje a stejně tak i 
další příjmy od investorů.
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V červnu došlo k definitivnímu ukončení prací na 
rekonstrukci první části ulice U Obory a části 
ulice K Dálnici. Práce se vlivem celé řady potíží 
zejména na straně stavební firmě protáhly o celý 

půlrok, ale výsledek stojí za to. Ulice má nový 
povrch, byla zřízena parkovací stání a nově 
vybudovaná je i opěrná zeď, která nahradila 
původní napůl zbořenou zídku. Po dlouhých 8 
letech tak z ulice zmizela dopravní značka zákaz 
vjezdu a ulice odpovídá současným standardům, ke 
kterým se postupně přibližujeme i v dalších částech 

VEDENÍ OBCE

obce. Téměř 5 milionů korun činila dotace na tuto 
akci, kterou jsme úspěšně získali z Ministerstva pro 
místní rozvoj (MMR).  

V červenci jsme převzali nově vybudovaný 
chodník na Vinici z ulice K Dálnici. Předtím byla 
pěšina špatně průchozí, nedalo se pořádně 
projíždět ani s kočárkem, navíc po deštích 
docházelo ke splavování štěrku a obnažování v 
cestě  mělce položeného elektrického kabelu. 

Co se dělo na úřadě během léta a podzimu?
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V tomto měsíci také naplno propukly stavební 
práce v ulici Za Školou a druhé části ulice U 
Obory dokončené v září. Došlo zde ke srovnání 
původního nezpevněného povrchu, instalaci 
obrubníků a finálnímu vyasfaltování obou ulic, 
další část obce tak má komunikace odpovídající 21. 
století. V ulici U Obory došlo zároveň k revizi 
dešťové kanalizace a opravě jejích částí. Na tuto 
rekonstrukci jsme úspěšně získali dotaci z MMR ve 
výši téměř 3 miliony korun. 

Součástí zakázky bylo také odstranění zvýšené 
křižovatky u horní zastávky, tam jsou práce 
hotovy a během září byla položena finální asfaltová 
vrstva. V případě příčného prahu u školy došlo ke 
zpoždění v realizaci vzhledem k nesouhlasu 
ROPIDu s přesunem autobusové zastávky a 
požadavkem na úplné odstranění prahu, naštěstí 
jsme si vše vyjasnili, chápou naši snahu mít před 
školou alespoň vizuální bariéru pro bezpečnější 
dopravu, a příčný práh tak bude rekonstruován 
(snížen) během listopadu společností, která 
aktuálně provádí stavbu nové silnice v ulici Ke 
Křížku.  

Po dohodě s firmou Zásilkovna došlo k rozšíření Z-
BOXu na návsi, který je velmi vytížený a často se 
stávalo, že byl plný a nebylo možné do něj 
doručovat. Byl přidán nový modul, kapacita je tak 
nyní dvojnásobná, pokud by nestačila do budoucna, 
bude možné ji ještě zvýšit. 

V červenci jsme také dostali dobrou zprávu, neboť 
se nám podařilo uspět se dvěma žádostmi o 
dotaci na výsadbu stromů na polní cestě do 
Předboje (z ulice Baštecká, kde je dnes pozůstatek 
původního stromořadí hrušní), celkem máme k 
dispozici téměř 450 000 Kč na výsadbu i následnou 
péči. Je zpracován krajinný návrh výsadby, která 
proběhne v příštím roce. 

VEDENÍ OBCE
V srpnu byla zahájena další velká stavební akce - 
rekonstrukce ulice Ke Křížku. Stavba začala 
budováním nové dešťové kanalizace v serpentinách 
a pokračuje dalšími fázemi až do prosince. 
Výsledkem bude nový chodník od ulice Ke Křížku až 
do ulice U Obory, dva přechody pro chodce a 
kompletně nová ulice Ke Křížku. Finální práce by 
měly probíhat na konci listopadu (asfaltování), v 
druhé polovině prosince předpokládáme ukončení 
uzavírek a zpřístupnění komunikace. 

V závěru srpna jsme museli řešit situaci ve vedení 
naší školy. Dosavadní ředitelka nastoupila na 
mateřskou a rodičovskou dovolenou a řízením školy 
jsem proto pověřil paní Mgr. Pavlu Pristášovou, 
která doposud vedla 1. a 2. třídu. Hlavní předměty 
bude učit v této třídě i nadále, výchovy převezmou 
její kolegyně tak, aby ve zbylém čase mohla 
vykonávat funkci ředitelky školy. 

S projektantem jsme se v září zúčastnili jednání na 
Státním fondu dopravní infrastruktury a 
probírali projektovou dokumentaci na stavbu 
chodníku v ulici Baštecká. Projekt je připraven 
velmi kvalitně, bylo zapotřebí jen drobných úprav, a 
je v této podobě připraven k podání žádosti o dotaci 
na tuto stavbu. Dotační výzva se otevře 
pravděpodobně na přelomu roku, výsledky by měly 
být známy na jaře 2023, očekáváme proto, že v 
případě úspěšné žádosti bychom stavbu zahájili už 
v příštím roce. Trvá to déle, než jsme si 
představovali, ale o tyto finance bychom nechtěli 
přijít, proto vyčkáme, jak dotační řízení dopadne. 
Aktuálně je již v řešení přeložka dvou sloupů 
elektrického vedení, které jsou se stavbou chodníku 
v kolizi, ČEZ Distribuce připravuje jejich přesunutí 
tak, abychom byli připraveni stavbu chodníku hned 
zahájit.  
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Na kraji podzimu jsme také postavili opičí dráhu u 
dětského hřiště, kterou navrhla paní Marie 
Votrubová a její nápad zvítězil ve veřejném 
hlasování v rámci participativního rozpočtu. Bude 
sloužit starším dětem k posilování a dalším 
pohybovým aktivitám. Věříme, že si už našla své 
příznivce.  

Martin Hakauf, starosta 
Mikuláš Végh, místostarosta 

VEDENÍ OBCE / AKTUALITY

Zářijové společenské akce
V září jsme se opět po covidové pauze sešli na dvou 
společenských událostech. Jednak jsme přivítali 

čtyři nové občánky naší obce a spolu s panem 
místostarostou jim i jejich rodičům popřáli vše 
dobré a hodně zdraví do dalších let. Snad se jim 
bude v Břežanech líbit a prožijí zde krásné dětství. 

Ve stejném dni jsme také na společenském setkání 
oslavili s téměř třemi desítkami jubilantů jejich 
životní kulatá a půlkulatá jubilea. Oslava se 
protáhla až do večera a věřím, že si to všichni 
oslavenci užili.  

Na obou setkáních na úvod zazpívaly a zarecitovaly 
děti z mateřské a základní školy, za což jim a oběma 
paním učitelkám patří velké poděkování. 

Martin Hakauf, foto: Pavel Novotný



 6

Běh e m s r p n a p r o běh l y d vě s c hůz k y s 
architektonickým studiem, které připravuje stavbu 
obecního domu na návsi. Dolaďovali jsme některé 
drobnosti a prvním výsledkem je studie úprav 
rozšířené návsi, kterou hodláme v příštích letech 
postupně naplňovat a dáme tak návsi podobu, 
kterou si jako centrum obce zaslouží. Aktuálně se 
pracuje na projektové dokumentaci k odstranění 
stávající stavby hospody, demolice proběhne 
zřejmě v příštím roce. Během této doby se začne 
připravovat také dokumentace pro vlastní stavbu, 
kterou budeme na stavebním úřadě projednávat 
po definitivním vyřešení majetkových směn mezi 
obcí a Markovými, jako vlastníky některých 
pozemků pod budovou hospody a sá lu 
(podmínkou pro uskutečnění směny je odstranění 
budov z uvedených pozemků). Zahájení stavby 
obecního domu pak bude závislé hlavně na získání 

AKTUALITY

finančních prostředků, budeme vyhledávat vhodný 
dotační titul, a nelze vyloučit ani částečné krytí 
úvěrem, i když tomu současné úvěrové podmínky s 
vysokými úrokovými sazbami úplně nenahrávají.

Pokračování přípravy stavby obecního domu
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V souladu s naší vizí opravit ročně alespoň jednu 
místní komunikaci aktuálně dokončujeme projekt 
oprav ulice Lomená, Jirovcová a K Háji, který 
bychom chtěli realizovat v roce 2023. Čekáme na 
spuštění dotační výzvy MMR a hodláme se s tímto 
projektem ucházet o získání dotace. Ve všech třech 
ulicích bude nově vybudována dešťová kanalizace a 
p r o běh n e c e l k o v á r e k o n s t r u k c e v če t ně 
vyasfaltování. V případě ulice K Háji, která je v 
soukromém vlastnictví, probíhají právě teď jednání 

INVESTIČNÍ AKCE

s vlastníkem o převodu pozemku do vlastnictví 
obce tak, abychom na tomto pozemku mohli stavbu 
uskutečnit. Součástí projektu bude také výstavba 
čtyř parkovacích stání na křižovatce ulic Ke 
Kovárně a Zahradní a celková kultivace tohoto 
prostoru, kde zůstaly zapomenuty nepotřebné 
betonové panely a místo celkově nepůsobí moc 
přívětivým dojmem.  

Martin Hakauf

Plánovaná rekonstrukce ulic Lomená, Jirovcová a K Háji
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V polovině září se v Úžicích sešla porota 
architektonické soutěže, ve které jsem zasedl jako 
jeden z porotců, a celých 12 hodin pečlivě vybírala z 
22 došlých návrhů na podobu nové svazkové školy 
na Vodolce ten nejlepší. O prvním místě panovala 
jednoznačná shoda a tento výběr v dalším týdnu 
definitivně potvrdila členská schůze svazku obcí 
Pode Vsí. 

1. cena – dkarchitekti, s.r.o. 

autorský tým: David Kudla, Filip Malý, Andrea 
Fabiánová, Maria Lysenko, Vít Kučera 

Anotace: Navrhujeme jednoduchý, střídmý objekt 
primárně zaměřený na žáky a jejich učitele, a zároveň 
dostatečně otevřený, aby mohl sloužit celé místní 
komunitě. Stane se jedním ze středobodů obce, prostor 
otevřený k sdílení a rozhovorům. Návrh svou 
kompaktností nabízí provozně i investičně nenáročné 
řešení. Zároveň jde o koncept hledící do budoucnosti 
umožňující f lexibilnost pro vývoj přístupů v 
pedagogice. Hmotové uspořádání vychází z morfologie 
terénu, rozšiřuje přírodní charakter místa a nabízí 

ŠKOLSTVÍ

náhodně kolemjdoucímu prostory pro odpočinek u 
významné veřejné budovy obce. 

Na 2. místě se umístil návrh Studio Perspektiv, s.r.o. 
a na 3. místě návrh monom works s.r.o. Odměnu 
získává návrh ENVEA s.r.o. 

Všechny oceněné návrhy v detailech, ale i všechny 
další hodnocené návrhy naleznete na webu této 
architektonické soutěže na adrese: https://
skolapodevsi.cityupgrade.cz/.  

Výběrem oceněných návrhů tak nastává další fáze 
přípravy svazkové školy na Vodolce, kam budou na 
2. stupeň docházet i děti z naší obce, neboť 
Panenské Břežany jsou zakládajícím členem svazku. 
Další fází je získání dotačních prostředků na vlastní 
stavbu, které se předpokládají ve výši cca 700 
milionů Kč, a zahájení prací na projektové 
dokumentaci včetně získání stavebního povolení. 
Tyto kroky se budou odvíjet od získaných financí, 
bez jejichž příslibu nemůžeme v projektu 
pokračovat. 

Martin Hakauf

Podoba nové svazkové školy Pode Vsí v Odoleně Vodě

https://skolapodevsi.cityupgrade.cz/
https://skolapodevsi.cityupgrade.cz/
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NOVÉ ULICE

Prof. MUDr. Karel Schwing se narodil 18. července 
1845 v Panenských Břežanech. Byl synem Pavla 
Schwinga (22.1.1800-18.1.1850), panského 
revírníka v Panenských Břežanech, a Marie Rosalie 
Anny Rybové (3.9.1805-14.5.1879), dcery 
hudebního skladatele Jakuba Jana Ryby, která byla 
též v hraběcích službách v břežanském dolním 
zámku. 

Mimochodem jméno autora České mše vánoční se v 
rodině Schwingových objevuje ještě jednou. Mladší 
bratr Pavla Schwinga Matěj, hraběcí lesník v 
Panenských Břežanech, se totiž ve stejný den jako 
jeho bratr v roce 1834 oženil s další dcerou Jakuba 
Jana Ryby, mladší sestrou Marie Rosalie Anny, 
Klementinou Annou Rybovou, která též pracovala u 
vrchnosti v břežanském zámku.  

Po vychození obecné školy a gymnázia v Praze 
vystudoval Karel Schwing Lékařskou fakultu Karlo-
Ferdinandovy univerzity v Praze. Během studií 
praktikoval na chirurgické klinice a v ústavu 

choromyslných, byl také externistou všeobecné a 
dětské nemocnice v Praze. 

Doktorem medicíny se stal v roce 1873, nastoupil 
jako 2. asistent porodnické kliniky pro porodní 
báby. V období 1874-1878 byl na této klinice 1. 
asistentem (u prof. F. Webera). Do roku 1883, kdy 
habilitoval z gynekologie a porodnictví, pracoval 
na různých místech v Praze, začal provozovat 
soukromou praxi a absolvoval i studijní cestu po 
Německu. 

Po své habilitaci na docenta se stal ordinářem pro 
ženské choroby v české poliklinice v Praze, k 
jejímuž založení také přispěl. V roce 1882 byl 
jmenován přednostou české kliniky pro nemoci 
novorozenců, kojenců a kojných Zemského 
porodince a nalezince U Apolináře, která byla 
zřízena rozhodnutím českého zemského sněmu 
vedle kliniky německé. 

Ucházel se o profesuru porodnictví a gynekologie  
po zemřelém prof. J. Strengovi, ale profesorem byl 
jmenován K. Pawlík. Mimořádným profesorem 
porodnictví a gynekologie se stal až v roce 1889. V 

Karel Schwing – téměř zapomenutý břežanský rodák
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předchozím příspěvku), 3. Na Krásné vyhlídce 
(vzhledem k výhledu do krajiny Polabí) a 4. V Šepli 
(historické pojmenování přilehlého pole – Šeple, 
Šeplá). Poslední 5. nová ulice Nad Svatou Annou 
zůstává pojmenována shodně jako ulice na ní 
navazující.

V červnu zastupitelstvo obce rozhodlo o názvech 
pěti nových ulic v obci. Přihlédlo přitom k anketě 
na obecním facebooku a též k historickým 
pojmenováním v katastrálních mapách. Nové ulice 
ponesou následující názvy: 1. U Panské stodoly 
(zde donedávna stávala velká stodola, kterou 
nechal postavit vlastník velkostatku, lépe řečeno 
panství), 2. Prof. Karla Schwinga (o něm více v 

NOVÉ ULICE

Pět nově pojmenovaných ulic v obci

letech 1892-1898 byl ředitelem Královské české 
zemské porodnice a nalezince, zasloužil se o stavbu 
nové budovy, která byla zcela dokončena v letech 
1901–1902. Jednalo se především o sociální ústav 
určený pro poporodní péči o osamělé matky a 
odložené děti do šesti let, ale poskytoval i klinické 
zázemí dvou lékařských fakult pro nemoci mladších 
dětí. V současnosti je budova součástí Dětského 
areálu Karlov, který spadá pod Kliniku pediatrie 
Všeobecné fakultní nemocnice v Praze, a i po více 
než 120 letech tak stále slouží dětskému lékařství. 

Zabýval se rovněž vědeckým bádáním, pravidelně 
publikoval v Časopise lékařů českých. Z jeho díla 
zmiňme např. články Pozorování o porodech starších 
prvniček (1878) nebo Nádory vaječníkové a jich 
škodlivé působení na početí, těhotenství, porod a 
šestinedělí (1877), který byl oceněn cenou 
Jungmannova spolku českých lékařů. Své práce 
publikoval téměř výhradně z oboru ženského 
lékařství, jedinou výjimkou týkající se novorozenců 

byla práce Eine Sirenenbildung bei einem 
Zwillingskinde [v překl. Sirenomelie u dvojčat] 
(1889). České porodnictví podporoval i mimo své 
pracovní aktivity, od roku 1890 působil jako 
protektor Vzájemně se podporujícího spolku 
porodních babiček pro Prahu a okolí. 

Na odpočinek odešel v roce 1906. Zemřel po delší 
nemoci 29. prosince 1907 v Praze ve věku 62 let. 
Pohřben byl v rodinné hrobce na Vinohradském 
hřbitově v Praze. Zde odpočívá i jeho manželka 
Marie, rozená Rybičková, se kterou vychovali 
několik dětí. 

Prof. Karel Schwing byl zkušený diagnostik i 
praktik, uznávaný porodník. Je řazen mezi 
zakladatele patologie a terapie nemocí 
novorozenců a kojenců u nás.  

Martin Hakauf
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Červen, poslední měsíc školního roku. A pro naši 
školu zároveň měsíc, ve kterém jsme toho stihli 
opravdu hodně, v lavicích i mimo ně. Začátek 
června jsme oslavili na školní zahradě Den dětí. 
Skákání panáka, přenášení vody na lžíci, hod 
balonkem a přesouvání se pomocí papírových 
kamenů byla pro děti „brnkačka“ a všechny úkoly 
splnily na jedničku. Úžasnou podívanou pro děti byl 
Králičí hop, sport, který nám přijela představit 
Natálka Hrnčířová s králíčky Zorrem, Karamelkou a 
Smetankou. Nejvíce si děti užívaly praktických 
ukázek a některé z nich si také mohly běh s králíčky 
přes překážky samy vyzkoušet. 

Vybraní žáci naší školy se zúčastnili tradiční 
recitační soutěže Líbeznická bublina v ZŠ Líbeznice, 
na kterou jsme každoročně srdečně zváni. Děti 
předvedly, ve velké konkurenci velmi kvalitních 
recitátorů, skvělý výkon a se ctí naši školu 
reprezentovaly. 

V polovině června proběhlo loučení s druhým 
ročníkem prostřednictvím výletu na nedalekou 
pštrosí farmu v Čenkově. Dozvěděli jsme se mnoho 
zajímavého o největších ptácích na světě. Kromě 
pštrosů jsme viděli také poníky s roztomilým 
hříbátkem, kozy, krocana s krůtou a krůťaty, 
perličky, králíčky a exotické černé slepičky, které 
jsou označovány jako „Lamborghini“ mezi drůbeží. 

Loučení nás také čekalo se čtvrtým ročníkem 
doplněné o tradiční pasování předškoláků na 
školáky. Akce probíhala na školní zahradě, kde si 
rodiče měli možnost prohlédnout výtvarnou 
výstavu dětských prací. Děti předvedly, co se za celý 
školní rok naučily a se svými nejbližšími si užily 
krásné odpoledne. 

Nejočekávanějším zážitkem roku byla bezesporu 
škola v přírodě na chatě Jelení louka v Peci pod 

ŠKOLSTVÍ

Sněžkou. Ve skupinách děti hrály hry a plnily řadu 
zajímavých úkolů, ve kterých uplatnily spolupráci, 
komunikaci a plánování. Vše v rámci tématu 
inspirovaného Krkonošskými pohádkami.  

Školní rok jsme završili výletem do zábavního 
parku Fajnpark v Chlumci nad Cidlinou. Pro děti i 
učitele zde byly připraveny jak aktivity, které 
protáhnou svaly, tak odpočinkové zóny, jejichž 
návštěva doslova pohladí na duši a zklidní mysl. 
Vedle atrakcí jsme se prošli i krásnou přírodou, kde 
nám společnost dělaly obří modely hmyzu a 
dinosaurů. 

Posledního srpna jsme zamávali prázdninám a ve 
čtvrtek 1. září vykročili vstříc novému školnímu 
roku. V 1. ročníku jsme přivítali 11 „prvňáčků“, kteří 
za podpory svých rodin a ostřílených spolužáků 
„druháků“ vstoupili do školního světa.  

Ještě jsme se nezačali pořádně učit a už v pátek byl 
zahájen plavecký kurs v Neratovicích. Stihli jsme 
koncem září i výlet do Zoo Chleby, kde proběhlo 
velmi zajímavé projektové dopoledne, kdy se děti se 
zvířátky mohly sblížit více než při běžné návštěvě 
zoo. 

Naše ZŠ pokračuje ve spolupráci se ZŠ Dvory u 
Nymburka, která poslala krásné leporelo ze života 
jejich školy. My na oplátku poslali vlastnoručně 
vyrobenou knížku o té naší. Hnutím Brontosaurus 
jsme byli pozváni k účasti na výtvarné, fotografické 
a literární soutěži „Máme rádi přírodu“ a Ekofór 
2022 s letošním tématem „Naše krajina“. ZŠ 
Líbeznice nás též pozvala do výtvarné soutěže 
„Hurá do přírody“. 

Tématem ochrany přírody, konkrétně budoucností 
krajiny, se zabýval i projektový den společnosti 

Naše základní škola na přelomu školních roků
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Participation Factory. Děti s pomocí lektorek 
vyjádřily svou představu budoucnosti krajiny, která 
je obklopuje, či míst, která mají rády. Uvědomily si i 
rizika působení škodlivých vlivů na ni a její možnou 
devastaci i s důsledky pro život nás všech. 

Nezapomnělo se ani na kulturní zážitky. Loutkové 
představení nám přiblížilo příběh Aladina a jeho 
kouzelné lampy a v Den společenských obleků (Suit 
up day) jsme zhlédli v Praze 9 v divadle Gong 
originálně pojaté představení inspirované Knihou 
džunglí, které se nám velmi líbilo. Koncem října 
proběhl v rámci prevence negativních jevů program 

ŠKOLSTVÍ

o kyberšikaně. A závěr měsíce patřil Dýňování s 
rodiči a halloweenskému průvodu. 

V listopadu se budeme těšit na mobilní kino, v 
prosinci pak na tradiční mikulášskou a vánoční 
nadílku či výlet na zámek Veltrusy. Nebude chybět 
ani Zpívání u stromečku 1. adventní neděli či 
Vánoční vystoupení, na které se už začínáme 
připravovat. 

Máme se tedy všichni na co těšit! 

Jitka Hrnčířová

Zahájení nového školního roku pohledem ředitelky školy
Současný svět se velmi rychlým tempem mění. S 
tím se zákonitě mění i nároky na znalosti a 
schopnosti jedince. Veřejnost očekává od vzdělání 
schopnost kritického myšlení, schopnosti 
orientovat se v měnící se společnosti a také 
informační a digitální gramotnost. Proces výchovy 
a vzdělávání je proto nutné více zaměřit na 
získávání kompetencí potřebných pro aktivní 
občanský, profesní nebo osobní život. Ale pouze 
znalosti, schopnosti či dovednosti pro šťastný a 
plnohodnotný život nestačí. Nutné je děti učit také 
empatii, toleranci k odlišnému názoru či vyznání, 
soucitu, laskavosti, ohleduplnosti, zdravému 
sebevědomí nebo respektu a úctě. A samozřejmě 
nesmíme opomenout lásku. Lásku nejen k 
bližnímu, ale rovněž i k sobě samému, k přírodě.  

Před učiteli „leží“ obrovský úkol. Úkol, jak naučit 
děti myslet v širších souvislostech, připravit je 

změny zvládat a adaptovat se na ně, rozvíjet u 
nich dovednosti, jak se získanými znalostmi 
pracovat atd. A zároveň, dětem předat hodnoty, 
morální a kulturní vzorce jednání, návyků i tradic 
vytvořené předchozími generacemi. Naučit děti 
rozlišovat dobré a zlé, naučit je řešit různé 
problémy, umět čelit tlaku okolí nebo umět říci 
„ne“.  

Velice mě těší, že právě pedagogičtí pracovníci 
naší školy si plně uvědomují vysoké nároky a 
výzvy v oblasti vzdělávání, které jsou na ně 
kladeny. V souvislosti s novou strategií vzdělávací 
politiky České republiky – Strategie 2030+ si 
rozš iřují, prostřednictvím formálního č i 
neformálního vzdělávání, okruh svých profesních 
kompetencí např. v oblasti společenských věd 
nebo ICT tak, aby se dokázali orientovat v nových 
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poznatcích vědy, kultury či technologií. Myšlenka 
celoživotního vzdělávání jim tedy není cizí.      

Ráda bych proto využila tohoto prostoru a 
p o d ěk o v a l a v š e m z a m ě s t n a n cům šk o l y 
(pedagogickým i nepedagogickým pracovníkům) za 
vysoké pracovní nasazení a vytrvalost, za účast na 
DVPP a rozšiřování svých profesních kompetencí i v 
rámci samostudia, za nadstandardně odváděnou 
práci, za příjemnou atmosféru na pracovišti, za 
kolegialitu, loajálnost a teamovou spolupráci, a 
především za lásku k dětem, bez které se naše 
profese neobejde. 

ŠKOLSTVÍ
Jménem školy děkuji rodičům za společně vyvinuté 
úsilí a podporu Základní škole a Mateřské škole 
Panenské Břežany při výchově a vzdělávání jejich 
dětí, našich žáků. Děkuji za respekt a úctu k nám 
učitelům.     

Závěrem bych také ráda poděkovala za velkou 
podporu a vstřícnost zřizovateli, jmenovitě panu 
starostovi.    

Přeji nám všem klidný průběh školního roku 
2022/2023 a pevné zdraví. 

Mgr. Pavla Pristášová, zastupující ředitelka

Hola, hola, školka volá! Prázdniny opět utekly jako 
voda a v září jsme v naší školce přivítali několik 
nových tváří. Tento rok mezi sebou máme dva 
šikovné předškoláky, které budeme provázet v jejich 
přípravě do školy.  Úspěšně jsme prošli adaptačním 
procesem, začala vznikat nová přátelství a v 
neposlední řadě pro nás začalo nové dobrodružství 
s názvem školka.  

A jelikož není čas, ztrácet čas, hned druhý den děti 
zahájily 1. lekci plaveckého výcviku, který potrvá 

celé první pololetí. V září nás navštívilo divadlo s 
představením pohádky O kamarádství. Vyrazili jsme 
do Zoo Chleby, kde si pro nás přichystali zajímavou 
komentovanou prohlídku. Přivítali jsme v naší obci 
nové občánky a zároveň potěšili jubilanty 
vystoupením.  Jelikož nám počasí i v říjnu přálo, 
mohli jsme trávit spoustu času venku, kde jsme 
sbírali ořechy a jablka, která se nabízela k upečení 
sladkého překvapení pro rodiče. V lese jsme mysleli 

i na lesní skřítky a stavěli jim domečky, poznávali 
jehličnaté a listnaté stromy, hledali stopy zvířat, 
rozpoznávali jedlé a nejedlé houby a z přírodnin 
vytvořili před školkou koberec. Proběhla u nás také 
logopedická depistáž. V závěru měsíce se konalo 
dýňování s rodiči, které bylo fantastické. Společně 
jsme utvořili nezaměnitelnou atmosféru. Za to vám, 
vážení rodiče, milé děti, patří obrovské díky. 
Děkujeme také za doprovod a dobroty při našem 
tradičním halloweenském průvodu obcí.   

Co nového ve školce?
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Za první dva měsíce jsme toho stihli opravdu hodně 
a spoustu je toho před námi. V prvním pololetí 
školního roku nás ještě čeká vyšetření očí, přijede 
mobilní kino s poučným filmem, proběhne sběr 

ŠKOLSTVÍ / SAMOSPRÁVA
papíru, z jehož výtěžku pojedeme na konci školního 
roku na výlet. Adventní čas zahájíme již na konci 
listopadu vystoupením na Rozsvícení vánočního 
stromu. Čeká nás tematické vánoční focení, 
příprava na jarmark a besídku pro rodiče a přátele 
školy, na kterou jste srdečně zváni. Informace o 
uskutečnění se zavčas dozvíte. A pak už budeme 
čekat na Ježíška… Doufáme, že nás letos zima 
obdaruje sněhem, abychom mohli prožít sněhové 
radovánky a pořádnou koulovačku. První pololetí 
uzavřeme ukončením plaveckého výcviku a budeme 
se těšit, co nám následující půlrok přinese.  

Přejeme Vám poklidný závěr letošního roku. Do 
nového roku hodně zdraví, štěstí, lásky a životního 
optimismu. Dávejte na sebe pozor.  

Dominika Zrůbecká  

Dne 23. 06. 2022 Zastupitelstvo obce Panenské 
Břežany 
• schválilo poskytnutí individuální dotace ve výši 

55 000 Kč spolku Břežanka, z.s., IČ 04387261, se 
sídlem Korycany 50, 277 45 Neratovice, za účelem 
pořádání hudebního festivalu Verbíř Fest a 
pověřilo starostu obce uzavřením veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu obce, 

• schválilo rozpočtové opatření č. 4, 

• rozhodlo v souladu s výsledky posouzení a 
hodnocení nabídek v rámci výběrového řízení na 
zakázku malého rozsahu na stavební práce pod 
názvem „Rekonstrukce MK Ke Křížku včetně 
řešení dešťové kanalizace“ a v souladu se závěry 
hodnotící komise o nejvhodnější nabídce 
předložené účastníkem, který se v hodnocení 
umístil na 1. místě, tj.: EUROEKO STAVBY s.r.o., 
IČO: 28453387, se sídlem Jeviněves 8, 277 05 
Spomyšl, za nabídkovou cenu 4 602 971,56 Kč bez 
DPH,  

• rozhodlo v souladu s výsledky posouzení a 
hodnocení nabídek v rámci výběrového řízení na 
zakázku malého rozsahu na stavební práce pod 
názvem „Víceúčelové hřiště Panenské Břežany“ a 
v souladu se závěry hodnotící komise o 
nejvhodnější nabídce předložené účastníkem, 
který se v hodnocení umístil na 1. místě, tj.: 

TUBEKO SPORT spol. s r.o., IČO: 49825020, se 
sídlem Na armádě 364, 270 62 Rynholec, za 
nabídkovou cenu 2 650 127,50 Kč bez DPH, 

• I. schválilo znění stanov spolku KORIDOR D8, z. 
s., se sídlem Zrzavého 1705/2a, 163 00 Praha 6 – 
Řepy, IČO 10941002 a podání přihlášky a 
přistoupení obce Panenské Břežany jako řádného 
člena do spolku Koridor KORIDOR D8, z. s.  IČO 
10941002, zapsaného pod sp. zn. L 74991 vedené 
u Městského soudu v Praze; 
II. uložilo starostovi obce realizovat veškeré 
právní úkony související s přistoupením obce 
Panenské Břežany do spolku Koridor KORIDOR 
D8, z. s. dle bodu I. tohoto usnesení, 

• schválilo dodatek č. 2 ke Smlouvě o poskytování 
sociální péče, uzavřené dne 10. 09. 2019 mezi obcí 
Panenské Břežany a společností ANTONIA senior 
services s. r. o., IČO 24153621, se sídlem Za 
Školkou 104, 250 63 Čakovičky, 

• schválilo bezúplatné nabytí pozemku p. č. 405/32 
v k. ú. Panenské Břežany o výměře 471 m2, 
zapsaného na listu vlastnictví č. 470 vedeného u 
Katastrálního úřadu pro Středočeský kraj, 
Katastrální pracoviště Praha-východ z vlastnictví 
pana J. S. do vlastnictví obce Panenské Břežany, 

• schválilo bezúplatné nabytí pozemku p. č. 405/1 v 
k. ú. Panenské Břežany o výměře 4174 m2, 

Usnesení zastupitelstva obce
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zapsaného na listu vlastnictví č. 481 vedeného u 
Katastrálního úřadu pro Středočeský kraj, 
Katastrální pracoviště Praha-východ z vlastnictví 
pana F. Š. do vlastnictví obce Panenské Břežany, 

• I. schválilo pojmenování nové ulice, umístěné na 
pozemku p. č. 103/104 v k. ú. Panenské Břežany, 
názvem Na Krásné vyhlídce; 
II. schválilo pojmenování nové ulice, umístěné na 
pozemcích p. č. 102/26 a 103/149 v k. ú. Panenské 
Břežany, názvem V Šepli; 
III. schválilo pojmenování nové ulice, umístěné 
na pozemcích p. č. 96/1 a 91/10 v k. ú. Panenské 
Břežany, názvem Prof. Karla Schwinga; 
IV. schválilo pojmenování nové ulice, umístěné na 
pozemcích p. č. 471 a 405/25 v k. ú. Panenské 
Břežany, názvem U Panské stodoly; 
V. schválilo pojmenování nové ulice, umístěné na 
pozemku p. č. 126/44 v k. ú. Panenské Břežany, 
názvem Nad Svatou Annou, 

• I. schválilo Dodatek č. 6 k Plánovací smlouvě 
uzavřené dne 20. 1. 2020 mezi obcí Panenské 
Břežany a spol. CAS – GreenStav s. r. o., IČO: 
07065671, se sídlem Husova 438/2, 400 07 Ústí 
nad Labem a spol. Riviera 21 s.r.o., IČO: 05715377, 
se sídlem Růžová 972/1, 110 00 Praha 1; 
II. schválilo Dodatek č. 7 k Plánovací smlouvě 
uzavřené dne 20. 1. 2020 mezi obcí Panenské 
Břežany a spol. CAS – GreenStav s. r. o., IČO: 
07065671, se sídlem Husova 438/2, 400 07 Ústí 
nad Labem a spol. Riviera 21 s.r.o., IČO: 05715377, 
se sídlem Růžová 972/1, 110 00 Praha 1, 

• schválilo Dodatek č. 3 k Plánovací smlouvě, 
uzavřené dne 20. 1. 2020 mezi obcí Panenské 
Břežany a Ing. J. N. a spol. DOMY A PARCELY 21 s. 
r. o., 07065221, se sídlem Husova 438/2, 400 07 
Ústí nad Labem, 

• schválilo Dodatek č. 1 k Plánovací smlouvě 
uzavřené dne 30.12.2020 mezi obcí Panenské 
Břežany a spol. REAL LIVING 21 s. r. o., IČO: 
08987050, se sídlem Husova 438/2, 400 07 Ústí 
nad Labem a F. Š. a J. S., 

• schválilo Dodatek č. 1 ke smlouvě s investorem o 
spolupráci, uzavřené dne 14.2.2021 mezi obcí 
Panenské Břežany a společností AERAN s.r.o., 
IČO 06766811, se sídlem Rybná 716/24, 110 00 
Praha 1, 

• schválilo Smlouvu o zřízení zástavního práva 
mezi obcí Panenské Břežany a panem Ing. D. P., 

• schválilo prodej části pozemku parc. č. 454/1 
označeného GP pro rozdělení pozemku č. 
788-98/2021 jako pozemek p. č. 454/6 v k. ú. 

SAMOSPRÁVA 
Panenské Břežany o výměře 30 m2, zapsaného na 
listu vlastnictví č. 10001 u Katastrálního úřadu 
pro Středočeský kraj, Katastrální pracoviště 
Praha-východ, z majetku obce Panenské Břežany 
kupujícímu panu Ing. J. K. a to za kupní cenu ve 
výši 5 314 Kč  s tím, že veškeré náklady spojené s 
prodejem nemovitosti, včetně nákladů na 
pořízení odhadního posudku, hradí kupující, 

• schválilo mimořádný členský vklad do DSO 
Svazek obcí Pode Vsí ve výši 280 197 Kč, 

• schválilo Smlouvu o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k vodnímu dílu a o zřízení 
služebnosti inženýrských sítí mezi obcí Panenské 
Břežany a spol. Area Břežany s.r.o., IČO: 
08055131, se sídlem Chotovická 1788/10, 182 00 
Praha 8. 

Dne 18. 10. 2022 Zastupitelstvo obce Panenské 
Břežany 
• schválilo zvolení jednoho místostarosty, 

• určilo v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o 
obcích, že pro výkon funkce starosty obce bude 
člen zastupitelstva neuvolněn, a pro výkon 
funkce místostarosty bude člen zastupitelstva 
rovněž neuvolněn, 

• zvolilo starostou obce pana Mgr. Martina 
Hakaufa, 

• zvolilo místostarostou obce pana Ing. Mikuláše 
Végha, 

• zřídilo finanční výbor a kontrolní výbor a určilo, 
že oba výbory budou tříčlenné, 

• zvolilo předsedou finančního výboru pana 
Ladislava Kotrbu, 

• zvolilo předsedkyní kontrolního výboru paní Mgr. 
Markétu Slabou, 

• zvolilo členy finančního výboru paní Alenu 
Navrátilovou a pana MUDr. Ladislava Fialu, 

• zvolilo členky kontrolního výboru paní Ing. arch. 
Lenku Obstovou a paní Mgr. Lenku Soukupovou, 

• stanovilo v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 písm. n) 
zákona o obcích odměnu za výkon funkce 
neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 
1.200,- Kč měsíčně, odměna bude poskytována s 
účinností ode dne 01. 11. 2022, 

• stanovilo v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 písm. n) 
zákona o obcích odměnu za výkon funkce 
místostarosty jako neuvolněného č lena 
zastupitelstva obce ve výši 29.206,- Kč měsíčně 
ode dne zvolení do funkce místostarosty obce, 
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• stanovilo v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 písm. n) 
zákona o obcích odměnu za výkon funkce starosty 
jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve 
výši 32.451,- Kč měsíčně ode dne zvolení do 
funkce starosty obce, 

• určilo souladu s § 6 odst. 5 písm. f) zákona č. 
183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním 
řádu, v platném znění, Mgr. Martina Hakaufa jako 
člena zastupitelstva obce spolupracujícího s 
pořizovatelem při projednávání a pořizování 
územně plánovací dokumentace obce Panenské 
Břežany (určený zastupitel) ve volebním období 
2022-2026, 

• souhlasilo s uzavřením pracovního poměru mezi 
obcí Panenské Břežany a zastupitelem obce 
panem Petrem Kondelíkem, a to ve formě dohody 
o provedení práce na údržbu zeleně a komunální 
techniky, 

SAMOSPRÁVA / BEZPEČNOST
• pověř i lo starostu obce schvalováním a 

p r o v á d ěn í m r o z p o č t o v ý c h o p a t ř e n í v 
následujícím rozsahu: 
- na straně příjmů rozpočtu bez omezení, 
- na straně výdajů rozpočtu provádět přesuny 
mezi položkami a paragrafy, které nebudou mít 
dopad na výši celkových výdajů, bez omezení, 
- na straně výdajů rozpočtu navýšit výdaje u 
jednotlivých paragrafů do celkové výše za jedno 
rozpočtové opatření o 500 000 Kč, 
- v případě rozpočtového zapojení účelově 
přidělených finančních prostředků z jiných 
rozpočtů (příjem dotace a k tomu odpovídající 
výdaje k čerpání dotace) bez omezení, 
- poslední rozpočtové opatření za kalendářní rok 
v plném rozsahu bez omezení, 

• schválilo rozpočtové opatření č. 8/2022, 

Věra Dobrevová

Činnost městské policie v obci
Dne 22.6. 2022 proběhla v obci dopravní akce 
zaměřená na kontrolu rychlosti motorových vozidel 
jedoucích v obci. Maximální povolenou rychlost v 
obci podle §18 odst. 4) zák. č. 361/2000 Sb. 
nepřekročil žádný z řidičů. 

Dne 22.6. 2022 řešila hlídka 1x přestupek porušení 
DZ B13 – zákaz vjezdu nákladních vozidel, jejichž 
okamžitá hmotnost přesahuje vyznačenou mez. 
(3,5t) v ulici Baštecká. 

Dne 1.7. 2022 zadokumentovala hlídka 1x zákaz 
stání s OA na chodníku dle §53 odst. 2 zák. č. 
361/2000 Sb. 

Dne 1.7. 2022 spolupracovala hlídka MP s PČR při 
pátrání po hledané osobě. 

Dne 9.7. 2022 spolupracovala hlídka MP s PČR při 
hledání podezřelého řidiče, který měl být pod 
vlivem omamných látek. 

Dne 9.7. 2022 zadokumentovala hlídka 1x přestupek 
dle §39 bod 5 zák. č. 361/2000 Sb. – stání v obytné 
zóně mimo vyhrazená místa. 

Dne 3.8. 2022 zadokumentovala hlídka 1x zákaz 
stání s OA na chodníku dle §53 odst. 2 zák. č. 
361/2000 Sb. 

Dne 13.8. 2022 řešila hlídka 1x porušení obecně 
závazné vyhlášky města č. 1/2019 – odkládání 
odpadu mimo místa k tomu vyhrazená. 

Dne 18.8. 2022 zadokumentovala hlídka 1x 
přestupek dle §39 bod 5 zák. č. 361/2000 Sb. – stání 
v obytné zóně mimo vyhrazená místa. 

Dne 26.8. 2022 proběhla v obci dopravní akce 
zaměřená především na kontrolu rychlosti 
motorových vozidel jedoucích v obci. Strážníci se 
snažili působit především preventivně. Maximální 
povolenou rychlost v obci podle §18 odst. 4) zák. č. 
361/2000 Sb. nepřekročil žádný z řidičů. 

Dne 9.9. 2022 zadokumentovala hlídka 4x 
nedodržení předepsané průjezdnosti komunikace 
osobním automobilem dle §25 odst. 3 zák. č. 
361/2000 Sb. 

Dne 28.9. 2022 řešila hlídka 1x porušení obecně 
závazné vyhlášky města č. 1/2019  – odkládání 
odpadu mimo místa k tomu vyhrazená. 

V termínu 23.9. - 24.9. 2022 zajišťovala hlídka 
bezpečnost a pořádek při konání komunálních 
voleb a prvního kola voleb do parlamentu ČR. 

Dne 1.10. 2022 řešila hlídka 1x porušení obecně 
závazné vyhlášky města č. 1/2019  – odkládání 
odpadu mimo místa k tomu vyhrazená. 

Dne 19.10. 2022 přijala hlídka MP oznámení o 
pravděpodobně zraněném psu u dálnice. Hlídka na 
místě zjistila, že pes není zraněný, avšak je již delší 
dobu mimo domov. Pes byl posléze navrácen 
majiteli. V tomto případě se jednalo o porušení 
obecně závazné vyhlášky obce č. 4/2018 Sb. 

Městská policie Odolena Voda
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Úplně na samém začátku této zábavy mnoha tisíc 
lidí bylo nejspíš to, jak zabavit své děti. A ani už 
nikdo neví, jak se z toho stal fenomén, kterému 
propadly tisíce lidí po celém světě. Namalované 
putovní kamínky můžete najít prakticky kdekoliv. 
Po cestách, na chodníku, obrubníku, v trávě, v lese u 
pařezu, kdekoliv ve městě, u kulturních památek, na 
lavičkách v parku, prostě kdykoliv a kdekoliv. Stačí 
se jen dívat. Někdy na zem, někdy jsou umístěné i 
ve výšce očí, občas ale i tam, kde by je nikdo 
nečekal.  

I u nás v Břežanech je nás několik kamínkářek. 
Proto mě napadlo, přiblížit tuto zálibu i širší 
veřejnosti, ať víte, proč jste kamínek našli a co s 
takovým kamínkem dělat. Případně se budu snažit 
Vás pro tuto zálibu také nadchnout. Poprvé jsem 
našla kamínek v ulici U Obory, a protože jsem o 
putovních kamenech už slyšela, tak jsem věděla, že 
je důležité „dát o kamínku vědět autorovi“. 

Co to znamená? Vzadu na každém kameni najdete 
nejčastěji PSČ, někdy i text: #KAMÍNKY nebo fb 
„KAMÍNKY“. To znamená, že autor je určitě členem 
nějaké facebookové skupiny kamínkářů a čeká na 
to, až jeho kamínek najdete, vyfotíte a dáte mu 
vědět, že jste ho našli. 

Jak to udělat? Nejvíce navštěvovaná skupina na 
facebooku je skupina „kamínky“. Vy musíte 
kamínek vyfotit. Obě, případně všechny jeho strany, 
přední s obrázkem a zadní s PSČ, odkud kamínek 
vystartoval na svoji cestu. Ideální je udělat z fotek 
koláž, protože lupa, která nám pomáhá vyhledat na 
facebooku kamínky, najde bohužel jen příspěvek s 
jednou fotkou. Nebo s koláží. 

A pak už stačí jen napsat příspěvek, kde uvedete 
PSČ z kamínku, vložit koláž, případně tedy jen tu 
přední stranu kamínku a dát do skupiny. Většinou 
se autor kamínku ozve se slovy díků. 

A pak už je na Vás, co se s kamínkem stane dál. 
Můžete si ho nechat pro radost nebo „poslat“ dál. 
Prostě až pojedete někam na výlet nebo vyrazíte na 
procházku do jiného města, vezměte kamínek s 
sebou a položíte ho někam, kde ho jistě brzo najde 
jiný člověk. A ten ho zase posune dál a dál…  

To jsem zpočátku dělala i já. Když jsem našla U 
Obory další a další a zjistila, kdo jsou ty 
kamínkářky, které mi dělají takovou radost, chtěla 
jsem jim to oplatit a pustila se do malování sama. 
No, první kamínky nebyly úplný zázrak… :) 

INSPIRACE

Ale nějak mi to nedalo. Nakoupili jsme spoustu 
akrylových barevných fixů, ideální jsou značky 
Posca a Artmatigo. Určitě zapomeňte na temperky 
nebo vodovky, protože kamínky necháváte venku, 
kde na ně působí déšť, slunce, vítr a tyhle barvičky 
by se hned smyly. Proto potřebujete akrylové barvy 
nebo fixy! Pak nějaké černé tenké slabé popisovače. 
Tužka, guma, a ještě důležitá věc je bezbarvý 
akrylový lak. Já kupuji ve spreji.  

A už jsem začala brousit styl. Dnes bych řekla, že 
jsem se za ten rok a půl malinko posunula a 
myslím, že někteří z Vás mé kameny i po Břežanech 
našli. Tak kdybyste nevěděli, co s volným časem, 
tak věřte, že tohle je báječný relax a radost. Já vždy 
s oblibou říkám, že putovní kameny mi dělají radost 
mnohokrát. Poprvé, když najdu prázdný čistý 
kámen a nesu si ho domů, kde ho pořádně umyji a 
odmastím. Pak vymýšlím, co na něj namaluji. Pak 
při samotném malování, popisování a lakování. Pak 
mi udělá radost to, když si ho vezmu někam s sebou 
na procházku nebo na výlet a mohu jej někam 
položit. A následně s napětím čekám a hledám na 
facebooku, jestli ho někdo našel a dá mi vědět, že 
ho našel. A pak se Vám mnohdy stane, že ho 
nálezce nasdílí na facebook a přenese zase dál a Vy 
zase čekáte, kam doputuje teď.  

Doufám, že jsem Vás příjemně naladila a budu při 
procházkách po Břežanech nacházet stále víc a víc 
krásných putovních kamínků. 

Lenka Pavlíková  

Putovní kamínky
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